
Kaupunginhallitukselle tilannekatsaus hävikkiruoka-avusta 

Järvenpäässä ruoka-aputoimintaa koordinoiva ViaDia Keski-Uusimaa yhdistys lakkautetaan 19.12.2023 ja 

asetetaan selvitystilaan. 

Järvenpää on tukenut ViaDia ry:tä vuonna 2023 avustuksilla seuraavasti: 

- korona -avustus 13 000 euroa 

- työllisyysperusteinen avustus 7 000 euroa ja 

- hyte-avustus 2 000 euroa 

 

Hyte- ja työllisyysperusteisista avustuksista avustuspäätös on tehty lautakunnassa vuosille 2023-2024. 

Vuoden 2024 avustuksia ei voida maksaa yhdistykselle, jonka toiminta loppuu. 

Selvittelemme parhaillaan seurakunnan ja ViaDian kanssa, millä tavalla ruoka-aputoimintaa voidaan turvata 

ensisijaisesti loppuvuoden ja miten toiminta voidaan uudelleen organisoida.  

14.12. kokouksessa sovittu seuraavaa: 

- hävikkiruokaterminaalitila on selvityksessä olevan yhdistyksen käytössä 5.1.2024 asti 

- 6.1.-31.3.2024 seurakunta tekee vuokrasopimuksen terminaalista. Kaupungin osuus vuokrasta on 

puolet (3 000 euroa). 

On suunniteltu, että käyttämättä jääviä avustuksia käytetään yllä mainittuihin vuokrakuluihin. 

Seurakunta on ottanut vastuuta toiminnasta osallistumalla toiminnan organisointiin, henkilöstö- ja 

logistiikkakuluihin. 

Ruoka-avun valtionavustusten (stm) jaossa kokeillaan tänä vuonna uutta toimintamallia. Lahjoitetun 

hävikkiruuan jakeluun tarkoitettu rahoitus kohdennetaan hyvinvointialueen vastuukunnan kautta alueella 

toimiville ruoka-aputoimijoille. Tähän asti valtionavustus on jaettu suoraan ruoka-apua toteuttaville 

järjestöille. 

Järvenpää on hakenut sosiaali- ja terveysministeriön ruoka-apuun tarkoitettua valtionavustusta vuodelle 

2024 yhteistyössä muiden Keski-Uusimaan kuntien kanssa. Tuusula toimii hankkeen hallinnoijana. Alustava 

lupaus valtionavustuksen saamisesta on, mutta ei päätöstä. Valtionavustus on tarkoitettu jaettavaksi ruoka-

aputoimijoille. Kunnat hakevat yhteistä työntekijää (50 %) koordinoimaan ja järjestämään toimintaa 

hankevuoden 2024 aikana. Hanketyöntekijän rahoitukseen tarvitaan lisäksi Järvenpään omaa rahoitusta. 

Orpon hallitusohjelman mukaisesti hallitus vakinaistaa järjestöjen, yhdistysten ja seurakuntien kautta 

tehtävän ruoka-aputyön tuen jatkossa. 

Kirsi-Marja Karjalainen, hyte-johtaja 

 

 

 


